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2023-05-11

Kommunala rådet för funktionsrättsfrågor

2023-05-11 kl 08.00-09.45
Plats Tisaren

Deltagare Ann-Christine Appelqvist, 2:e 
vice ordförande
Helena Rolandsdotter Blomberg, 
verksamhetschef
Jimmy Sander, fastighetschef
Clary Starck, verksamhetschef
Kristina Martinsson, sekreterare

SFUB: K-G Andersson
SRF: Roger Alexandersson
Astma- och allergiförbundet: Siv 
Pettersson
Hörselskadades riksförbud: 
Mikael Jönsson
Sydnärkes Reumatikerförening: 
Ann-Britt Persson

1. Mötets öppnande
Kontroll av närvaro. K-G Andersson utses att tillsammans med 2:e vice ordförande 
justera protokollet.

2. Dagordningen godkänns (med ev. ändringar)
Dagordningen godkänns med tillägg av punkten övriga frågor.

3. Genomgång av föregående protokoll - kvarstående frågor
- Planering för boende Blomsterängen, Personal inom äldreomsorgen, 

Brandberedskap äldreomsorg (Clary Starck), se punkt 7

- Handikappolitiska programmet (Helena Rolandsdotter Blomberg)

Verksamhetschef Helena Rolandsdotter Blomberg informerar om att 
förvaltningschef Jaana Jansson har kallat till ett uppstartsmöte den 15 juni. I 
nuläget är inte rådet kallade till det första mötet. Rådet framför att de vill delta, 
Helena ska framföra detta till förvaltningschef. Det kommer att bli ett omfattande 
arbete då hela programmet måste arbetas om.
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4. Information från fastighetschef Jimmy Sander
Fastighetschef Jimmy Sander presenterar sig. Jimmy har arbetat en månad på 
kommunen innan arbetade Jimmy fem år i Ljusnarsbergs kommun.

Det är stora utmaningar på fastighetssidan. För närvarande går det mycket tid till 
planeringen av renoveringen av Centrumhuset som är omfattande. En stor 
utmaning är att hitta ersättningslokaler till personalen så att verksamheten kan 
fortgå utan alltför mycket störning.

Sedan står en renovering av Västra skolan på tur. Även Sköllergården ska 
renoveras (köksdelen). Förskolan Åkerön ska färdigställas under 2024.

Jimmy informerar att Hallsbergs kommun i likhet med många andra kommuner 
har en stor underhållsskuld kring beståndet.  Fastigheter måste underhållas och 
där är ventilation en stor del. Här påpekar Astma- och allergiförbundet att det 
finns en undersökning från Blekinge om att det kan bli komplikationer om 
ventilationen stängs av.

Jimmy anser att Hallsbergs kommun har stor potential.

Framåt ska arbetet med underhållsplaner intensifieras, planer måste tas fram för 
att kunna planera kostnader. Många kommuner i Sverige hanterar idag akut 
underhåll. Inriktningen är att Hallsbergs kommun ska arbeta efter planerat 
underhåll. 

Rådet påpekar att de önskar att få vara med tidigt i planeringen av nyproduktion 
eller vid större renoveringar.

- Angående skyddsrum, Vad gäller? Vem bestämmer hur det byggs? 
Skyddsrum på äldreboende, finns det på Blomsterängen? Hur fungerar 
det på skolor? Vad gäller för hundar och andra djur, inte minst typ 
ledarhundar.

Jimmy Sander svarar på denna fråga, generellt är skyddsrum till för människor. 
Många allergiska mot katter och hundar. Jimmy anser att detta måste 
fastighetsavdelningen fundera vidare kring. SRF påpekar att ledarhundarna är 
livsviktig (hjälpmedel) för den synskadade. Jimmy kommer att ta upp det i sina 
forum för att efterhöra hur andra kommuner löst detta. 

Skyddsrum Äldreboenden
På Blomsterängen finns inget skyddsrum däremot finns skyddsrum på Kullängen 
och Werners Backe. Rådet anser att det är en brist att det inte finns något 
skyddsrum på Blomsterängen.
Verksamhetschef Clary Starck och Jimmy informerar att Länsgården inte har i sitt 
uppdrag att bygga skyddsrum (Blomsterängen).
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5. Information från förvaltningen
Verksamhetschef Helena Rolandsdotter Blomberg informerar att social- och 
arbetsmarknadsförvaltningen kommer att flytta ut från Centrumhuset, troligen 
vid årsskiftet. Var är inte klart ännu. Centrumhuset ska genomgå en omfattande 
renovering.

Social- och arbetsmarknadsförvaltningen har ett tufft ekonomiskt läge. 
Förvaltningen har fått i uppdrag av social- och arbetsmarknadsnämnden att se 
över kostnader och utgifter. Helena informerar att de externa LSS platserna kostar 
väldigt mycket. Det finns i dagsläget ingen möjlighet att ta hem placeringar då det 
inte finns plats. Då måste nya lokaler byggas och det finns inga sådana planer i 
dagsläget.

Från och med 1 oktober 2023 måste alla scheman gälla enligt regeln om 11-
timmars dygnsvila. Det pågår ett stort arbete för LSS och äldreomsorgen. Mycket 
arbete med schemaläggning. Verksamheten kommer att ha gemensamt möte 
med HR vecka 20 för att ytterligare förtydligande efter att jourbilaga J nu är 
förhandlad. Denna regel kommer att få en stor påverkan inom personlig assistans. 

6. Information från politiken
Ingen information denna gång.

7. Inkomna frågor
- Angående skyddsrum, Vad gäller? Vem bestämmer hur det byggs? 

Skyddsrum på äldreboende, finns det på Blomsterängen? Hur fungerar 
det på skolor? Vad gäller för hundar och andra djur, inte minst typ 
ledarhundar.

Se punkt 4.

Brandberedskap Blomsterängen
Verksamhetschef Clary Starck informerar att det är samma brandberedskap på 
Blomsterängen som det är på Kullängen. Det är nödvändigt att personal ska öva 
då all personal ska veta vad som ska göras. Det systematiska brandskyddsarbetet 
pågår ständigt. Nerikes brandkår genomför tillsyn på äldreboenden och 
gruppboenden var tredje år.
Till nästa möte ska Räddningstjänsten bjudas in för att informera ytterligare.
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- Angående ”Handikapprogrammet”, vad har hänt/händer med 
uppdatering. Vi vill vara med i hela processen kring ett nytt program, även 
vid planeringen av arbetet. Tidigare program har endast berört enkelt 
avhjälpta hinder (Boverkets) där medicinska funktionsnedsättningar inte 
finns med.

Se punkt 3.

- Referensgruppen föreslår en ”Tillgänglighetsdag”, förslagsvis i höst i 
lämplig lokal. Kanske i samband med Hallsbergsmarknaden. Där olika 
föreningar inom funktionsvariation kan visa upp sig och låta besökare 
praktiskt få prova på hur en funktionsvariation påverkar vardagen. Ett 
alternativ kan vara Hallsbergsmässan 2024 april-maj.

Denna punkt ska diskuteras på mötet i september 2023.

8. Verksamhetschef Clary Starck informerar
- Planering för boende Blomsterängen

8 personer om dagen har flyttats och hittills har 36 personer flyttat enligt den plan 
som finns för flytten. Flera anhöriga har hört av sig och tyckt att detta har 
fungerat väldigt bra. Totalt är det 88 personer som ska flytta in på Blomsterängen.

Clary informerar om att förvaltningen har följt beläggningsgraden i många år. Och 
man ska inte behöva öppna tre enheter på Blomsterängen för närvarande.

- Personal inom äldreomsorgen

Det har varit stora förändringar för personalen, det har varit för många 
medarbetare för varje enhetschef. Chefer arbetar mycket med arbetsmiljön, och 
det syns att sjukfrånvaron minskar. Förändring påverkar alla både positivt och 
negativt. Det här är en tvingande förändring för att klara verksamheten. Från 
sommaren ska alla (som vill) ha en omsorgskontakt för en bättre kontinuitet. 
Omsorgskontakten måste vara en undersköterska. Undersköterska blir en skyddad 
titel från 1 juli.

Hemtjänsten flyttar till Werners backe för en ökad flexibilitet.

Äldreomsorgen kommer att frångå önskeschema schema med anledning av 11-
timmars regeln och i stället arbeta efter verksamhetsstyrda scheman.

Clary informerar att förvaltningen sökt och fått statsbidrag att utbilda 
undersköterskor till speciallistundersjuksköterska och det 20 undersköterskor som 
blir klara till sommaren.
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9. Övriga frågor
Inga övriga frågor.

10. Nästa möte
14 september i Tisaren.


